
Jaarverslag over 2006 van de SP-afdeling Groningen 
 

Dit verslag is opgesteld voor de ledenvergadering van 8 mei. Het verslag bestrijkt de 

periode van 29 mei 2006 (de datum waarop het vorige verslag werd vastgesteld) tot 1 

april 2006.  

 

Ledenontwikkeling 

Op 1 januari 2006 had de afdeling 1769 leden. Op 1 maart 2007 waren dat er 2094. NB. Door 

het opheffen van de afdeling Noord-Groningen en het onderbrengen van die leden in onze 

afdeling is Groningen sterk gegroeid. Zonder de Noord-Groningse leden telde de afdeling op 

16 maart 1934 leden.   

 

Tweede Kamerverkiezingen 

Aan de verkiezingen van 22 november ging een korte en heftige campagne vooraf. Met inzet 

van honderden leden wisten we in Groningen duidelijk hoger te scoren dan het landelijk 

gemiddelde: we haalden 21,5 procent van de stemmen, wat onze positie als tweede partij van 

de stad bevestigde.  

 

Provinciale Statenverkiezingen 

De campagne voor de Statenverkiezingen was minder intens dan die voor de Tweede 

Kamerverkiezingen, maar had niettemin een erg goed resultaat. Met zeven personen nam de 

SP-fractie plaats in de statenzaal, waaronder twee bekende stadse leden. De onderhandelingen 

voor deelname aan het college van Gedeputeerden Staten verliepen voor de SP niet erg 

succesvol: al na een week besloten de PvdA en het CDA zonder de SP verder te willen.  

 

Hulpdienst 

Ook dat jaar was weer een druk jaar voor de Hulpdienst. Het spreekuur werd ongeveer 1250 

keer bezocht. Er zijn meer dan 400 belastingaangiftes ingevuld. Er is dit jaar veel 

geïnvesteerd in het vinden en opleiden van nieuwe vrijwilligers voor het (belasting) 

spreekuur. Ook is er een netwerk aangelegd op het pand, met als eerste doel de hulpdienst 

fatsoenlijk haar werk te kunnen laten doen. Hoewel deze maatregelen wel wat verbetering 

hebben gebracht, blijft de werkdruk voor de vrijwilligers hoog. Ook dit jaar moet de 

hulpdienst prioriteit krijgen.  

 

ROOD 

Ook dit jaar heeft ROOD zich goed doorontwikkeld. Inmiddels telt de groep 150 leden, 

waarvan zo’n 20 actief. In de Tweede Kamerverkiezingen, maar vooral in de Provinciale 

Statenverkiezingen, vervulde ROOD een belangrijke rol in de provincie. Met een speciaal 

voor de verkiezingen opgeknapte bus toerde de jongeren door Groningen om jongeren overal 

te bereiken. In het bestuur hadden (oud-) ROOD-leden een belangrijke rol. Actie werd 

gevoerd o.a. tegen malafide huisbazen, de doofpotcultuur rond de oorlog in Irak en het 

asielbeleid van oud-minister Verdonk. Ook was de rol van ROOD belangrijk in de organisatie 

van politiek café ZoutZuur.  

 

Politiek café ZoutZuur 

In december, februari en april vonden de eerste drie edities van politiek café ZoutZuur plaats, 

met grote namen als Prem Radhakishun, Jacques Wallage, Rosita van Gijlswijk en Geert 

Spieker. De opkomst was elke keer zo rond de 60 bezoekers. Dit aantal willen we in de 

toekomst graag omhoog hebben. De groep die het café organiseert bestond in eerste instantie 



vooral uit ROOD-leden, maar komt nu los van ROOD en trekt ook nieuwe mensen aan. 

ZoutZuur is een belangrijk speerpunt voor het komende jaar.  

  

Fractie 

De raadsfractie heeft dit jaar voor grote veranderingen gestaan. Na de omschakeling van 

oppositiepartij naar collegepartij moest ze ook een nieuwe fractievoorzitter kiezen. Rosita van 

Gijlswijk vertrok naar Den Haag, om daar namens de SP zitting te nemen in de Tweede 

Kamer. Jasper Schaaf volgde haar op en Agnes Schlebusch kwam de fractie aanvullen.  

 

Wethouders 

Voor de SP-wethouders was het afgelopen jaar een –geslaagde— periode van wennen aan de 

nieuwe functie.  

 

Nieuwe afdelingen 

Het afgelopen jaar hebben de werkgroepen in Appingedam, Delfzijl en Hoogezand-

Sappemeer zich goed ontwikkeld. Er is enthousiast campagne gevoerd en de ledenaantallen 

groeien gestaag. Ondanks dit is het niet gelukt om in 2006 een nieuwe afdeling volledig tot 

zelfstandigheid te brengen. Dit is wel de doelstelling voor het komende jaar. 

 

Pand  

De verbouwing van het nieuwe pand is niet voltooid, maar er is wel veel werk verzet in 2006. 

De meeste ledenavonden en vergaderingen kunnen nu ‘thuis’ gehouden worden en de 

hulpdienst heeft meer ruimte om te werken. Door de aanleg van een goed netwerk voor de 

computers is het nu voor alle takken van de afdeling mogelijk de werkzaamheden vanaf het 

pand uit te voeren.  

 

Scholing   

Het laatste jaar is veel geïnvesteerd in scholing. Er is scholing gegeven aan de mensen van de 

hulpdienst, bestuursleden, nieuwe leden en ROOD. Ook hebben we een ideologische scholing 

over het Marxisme gegeven, voor alle leden. Momenteel worden in een lokale kadercursus 

mensen intensief opgeleid om een kaderrol binnen de afdeling te kunnen vervullen.  

 

Realisering jaarplan 2006 

In het jaarplan noemden we de volgende zaken: 

1.  Op allerlei goed doordachte manieren de leden veel meer bij de afdeling betrekken: 

themabijeenkomsten, werkgroepen, politiek café, scholingen, 

wijkcontactpersonennetwerk, ouderenplatform, enz. 

 

2.  De continuïteit van het werk van de Hulpdienst veilig stellen. 

 

3.  Via onze wethouders een goede en herkenbare bijdrage leveren aan het bestuur van de 

stad. 

 

4.  Met de fractie een stevige rol blijven vervullen in de gemeenteraad, ondanks de 

omschakeling van oppositie- naar collegepartij. 

 

5.  Nog meer dan in het verleden met folders, bijeenkomsten, enz. uitleg geven over onze 

standpunten. 

 

6.  Snel en goed de verbouwing en inrichting van het nieuwe pand voltooien 



 

7.  Binnen een jaar minstens één nieuwe zelfstandige afdeling helpen ontstaan. 
 

Op punt 1 zijn de volgende onderdelen verwezenlijkt: de themabijeenkomsten en scholingen 

hebben veel leden aangetrokken. Ook het politiek café is goed gerealiseerd en trekt een breed 

publiek. Het ouderenplatform is actief geweest met verschillende acties. Het 

wijkcontactpersonennetwerk en de werkgroepen zijn dit jaar niet verder uitgebreid.  

 

Punt 2 is gelukt maar blijft een speerpunt.  

 

Op punt 3 en 4 hebben we belangrijke stappen gemaakt en blijven we ons richten.  

 

Punt 5 is het afgelopen jaar niet goed genoeg gelukt, net als punt 6.  

 

Punt 7 is niet gelukt maar er wordt hard aan gewerkt. Het is opnieuw een streven voor 2007.  

 

 

 

 


